

as a whole, will in the near future take all necessary measures in the economic and social fields in order to improve the conditions of the inhabitants of this area.

692nd meeting,
22 March 1956.

1447 (XVII). Petition from Mr. John Bilong (T/PET.5/453)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. John Bilong concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/453, T/OBS.5/69, T/L.629),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) The petitioner was invited by the judicial authority to institute civil proceedings against the persons accused by him, but failed to do so;

(b) It is still open to him to institute civil proceedings if he so wishes.

692nd meeting,
22 March 1956.

1448 (XVII). Petition from Chief Samuel Ebolla and others (T/PET.5/454)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Chief Samuel Ebolla and others concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/454, T/OBS.5/70, T/L.629),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, in particular that after a full investigation the Administering Authority denies all the allegations of the petitioners;

2. *Notes* the statement of the Administering Authority that Chief Samuel Ebolla denies all knowledge of, or connexion with, the petition.

692nd meeting,
22 March 1956.

1449 (XVII). Petitions from the Ndom Central Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/455, T/PET.5/462)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Ndom Central Committee of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/455, T/PET.5/462, T/OBS.5/70, T/L.626),

Takes note of the observations of the Administering Authority and of the statement of its Special Representative.

662nd meeting,
17 February 1956.

du Territoire, prendra dans un proche avenir toutes les mesures d'ordre économique et social nécessaires pour améliorer les conditions d'existence des habitants de la région.

692ème séance,
22 mars 1956.

1447 (XVII). Pétition de M. John Bilong (T/PET.5/453)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. John Bilong concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/453, T/OBS.5/69, T/L.629),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort en particulier que:

a) Le pétitionnaire a été invité par l'autorité judiciaire à intenter un procès à ceux qu'il accusait, mais ne l'a pas fait;

b) Il lui est encore loisible d'intenter une action en justice s'il le désire.

692ème séance,
22 mars 1956.

1448 (XVII). Pétition du chef Samuel Ebolla et d'autres (T/PET.5/454)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du chef Samuel Ebolla et d'autres concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/454, T/OBS.5/70, T/L.629),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, d'où il ressort en particulier qu'après avoir procédé à une enquête approfondie, l'Autorité administrante dément toutes les allégations des pétitionnaires;

2. *Prend note* de la déclaration de l'Autorité administrante, selon laquelle le chef Samuel Ebolla déclare qu'il n'a aucune connaissance de la pétition et qu'il est entièrement étranger à cette affaire.

692ème séance,
22 mars 1956.

1449 (XVII). Pétitions du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Ndom (T/PET.5/455, T/PET.5/462)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions du comité central de l'Union des populations du Cameroun de Ndom concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/455, T/PET.5/462, T/OBS.5/70, T/L.626),

Prend acte des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial.

662ème séance,
17 février 1956.